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HÚSVÉT 4. VASÁRNAPJA                          B év               1– 4 oldal
                                                                     
Olv.: ApCsel 4,8-12 – 1Jn 3,1-2 - Jn10,11-18 
Jézus a jó Pásztor

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése

Jó Pásztor vasárnapja van
és ma van Szűz Mária a jó tanács Anyjának ünnepe is!

Isten hozta a Testvéreket!
Ha ezt a két nagyon lényeges üzenetet együtt tekintjük, a jó Pásztort, aki keresi a juhokat és a
Szűz Anyát, aki jó tanáccsal és szerető anyai gondoskodással tekint ránk, akkor

minden okunk meg van arra,
 hogy reménykedjünk a jövőben!

Bárhova  megyek,  mindenütt  több  bárányt  találok,  mint  a  templomban.  Lehet,  hogy  a
pásztornak kell elindulni, keresni a nyájat, követni a jó Pásztor példáját. 

Köszönöm, hogy a kedves Testvérek itt vannak! A többieket is - akiket másutt találunk meg,
akik általában nincsenek itt, - megajándékozzuk Jézus pásztori szeretetével! 
Most mindannyian nézzünk önmagunkba és tartsunk őszinte önvizsgálatot!

Szentbeszéd

Az evangéliumban ma háromszor találkoztunk azzal a gondolattal,
hogy mi olyan fontosak vagyunk a Pásztornak,

hogy az életét is odaadja értünk!

Kedves Testvérek!
Fogadjuk el, hogy ma nem kifejezetten rólunk van szó, úgyis mindig a bárányokról van szó
vasárnapról-vasárnapra.  Figyeljünk inkább a  Pásztorra,  aki  az  életünk szerzője!  Ez annak
ellenére igaz, hogy a világ, amelyben élünk, nem egyszer illeti kritikával a kereszténységet!

Úgymond a kereszténység életellenes,
mert az áldozat nagyon nagy hangsúlyt kap szellemiségében, életvitelében!

Ez a kritikus megállapítás elgondolkodtató!

Egyfolytában arról szól minden, 
hogy mi emberek egymásból élünk! 
Mindannyian arra vágyakozunk, 
hogy valaki számára olyan fontosak legyünk, 
hogy értünk áldozatot is hozzon! 

Életünk azokból az áldozatokból születik újjá, 
teljesedik ki, nyer értelmet,

amiket megtapasztalunk emberi kapcsolatainkban!
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A világ arra  vágyakozik,  hogy mi emberek úgy tartozzunk össze,  hogy valamiről  készek
vagyunk lemondani egymásért, áldozatot hozni azért a másik emberért, mert értékeljük, mert
fontos,  -  azt  is  mondhatom,  -  mert  szeretjük!  Ezek  ellenére  az  istentelen  világ  képes
megfogalmazni egy ilyen kritikát! 

Tény, hogy Krisztus áldozata
 központi kérdés keresztény világunkban!

Krisztus szenvedésével és halálával váltotta meg a világot!

Isten érdemesnek tartotta az embert arra, 
hogy érte Emberré legyen, szenvedjen 
és érte meghaljon! 

Van-e ennél nagyobb felmagasztalása az embernek!

Az áldozat, a hősiesség jelen van emberi világunkban
Amikor  az  áldozatról  szó  esik,  akkor  nem  csupán  a  kereszténységre  kell  gondolnunk!
Gondoljunk csak arra, hogy az áldozatnak mekkora jelentősége van az emberek világában!
Aki nagy áldozatot  hoz a nemzetéért,  nagy áldozatot hoz más emberért,  azokat hősöknek
nevezi a világ is! Itt  egy önellentmondással találkozunk! Nemcsak a katona hős, nemcsak
azok a hősök, akik a nemzetért készek odaadni az életüket is!

Hős az édesanya is, 
aki vállalja, hogy szüljön!

Hős az édesanya is, 
aki egész életét elfogyasztja gyerekeinek fölnevelésében! 

Például Juditnak 
mekkora áldozat lehet, hogy öt fiúgyermeket fölneveljék! 

Hősök a szülők, 
akik minden áldozatot vállalnak, hogy gyerekeiknek segítsenek!

Hős a tudós,
aki szinte éjt nappallá téve foglalkozik azzal, 
amiről úgy gondolja, hogy az emberiség hasznára van!

Hős az asztronauta,
nem is beszélve róluk és mindazokról, akik az életüket is kockáztatják!

De hősök mások is lehetnek!

Tehát a hősiesség hozzátartozik a világunkhoz!
Jézus, amikor küldetését értelmezi számunkra,

akkor ebben a vonalban áll!

Vannak világunkban hősök, akik az életüket kockáztatják egy eszméért 
Nagyon izgalmas, aki az életét is képes odaadni egy eszméért, egy értékért! Ezek a hősök úgy
gondolják, hogy a látható világon túl - így mondjam – összegyülekeznek azok az értékek,
amelyekre itt úgy vágyakozunk, amelyekkel itt nagyon kevésszer találkozunk! 

Ezek a hősök hisznek abban,
hogy valamiképpen az életünk ezeknek az értékeknek világában majd beteljesedik,

mondhatom így, -  bár a mai ember fülét ez bántja -
az örökéletben!

B 30

2



2015. 04. 26.

Sajátos kettősség van a hőssel kapcsolatosan. Valaki azáltal lesz hős, hogy meghal. Emberek
esetében  mekkora  áldozatokkal  találkoztunk  és  nem  tartjuk  őket  hősnek,  mert  életben
maradtak! Az élet és a halál határvonalán van itt egy egészen sajátos kettősség. Majdnem azt
mondhatnám,  hogy  ebben  a  kettősségben  jön  létre  a  hős!  Jézus  nagyságát  is  a  húsvéti
misztérium bontakoztatja ki, szenvedése, halála és a feltámadása!

A jó Pásztor felkészít a világgal való találkozásra
Melyek a jó Pásztor értékei, amelyek a mi számunkra oly nagyon fontosak? A jó Pásztorral
kapcsolatos evangéliumi történet három fontos szempontra figyelmeztet,  ezek segítségével
próbáljunk lelkileg felkészülni a világgal  való találkozásra! A jó Pásztor értékei,  amelyek
életünk értelmezése szempontjából nagyon fontosak:

A jó Pásztor ismeri övéit!
A jó Pásztort övéi követik!

A jó Pásztor az elveszettet megkeresi!

A jó Pásztor azt mondja: ismerem enyéimet
Az ismeret! Az embernek neve van! Az embert nevén szólítják! Az ismeret kapcsolatot jelent!
Az ismeret azt jelenti, hogy valakivel összetartozunk! Az ismeret azt jelenti, hogy valaki az
embert nevén szólítja, sőt - tovább is léphetek - elismeri! 

Minden ismeretben az a legdöntőbb, 
hogy elismerik az embert! 
Az is nagydolog már, hogy nevén szólítják! 

De az ember életértelmezéséhez nélkülözhetetlen,
hogy az embert elismerjék!

Mennyi ember szenved attól, hogy senkinek nem nézik! Gondoljunk a második világháború
szörnyűségeire,  amikor  emberek  nevét  egy  számmal  pótolták.  Leggyalázatosabb
semmibevétele az embernek: a neve helyett, az elismerése helyett egy szám!

A jó Pásztor azt mondja, enyéim követnek engem
Az ember úton járó lény! Az ember egész élete során keresi az irányt, keresi a célt, keresi azt
az utat, amely célba vezet! 

A jó Pásztor azt mutatja,
aki engem követ, nem jár sötétségben,

hanem övé lesz az élet világossága!

A pszichológusoktól  egyre  többet  hallunk arról,  hogy a  neurotikus  megbetegedések nagy
része abból jön,  hogy az emberek elbizonytalanodnak az útjukat illetően.  Ezekre érdemes
figyelni!

Jó Pásztor nem kell! Ezek az értékek, amelyek az utat jelölik, nem kellenek, mindenki olyan
okos, hogy megtalálja a maga útját. Megtalálja, igaz, csak az a kérdés, hova viszi! Sajnos
szenvedünk és sok-sok kínunk, bajunk van amiatt, hogy sokan gödörbe hullnak, mert rossz
úton járnak és az útjuk sehova sem visz! Jó esetben a mi karunkba esnek és valamit próbálunk
velük tenni! 

Jézus azt mondja, 
aki utánam jön, az az élet útján jár!
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A jó Pásztor azt is ígéri, hogy az elveszettet megkeresi
A jó Pásztor nem hagyja magára az elveszettet! Az embernek mekkora vigasztalás, mekkora
remény,  hogy mindenhonnan van visszaút!  Ez  kereszténységünk legfontosabb üzenete!  A
modern világ, amely ilyen, meg amolyan misztériumvallásokkal butítja és bódítja magát, arra
vágyakozik, hogy bárhova jut egy ember, onnan ki tudjon kászálódni a gödörből. Állandóan
arról hallunk, hogy mindenki gödörben van, mondják. 

A jó Pásztor azt ígéri,
hogy senkit nem hagy magára, utána megy

és segít, hogy életre leljen!

Ez a világ gúnyolódik a kereszténységen, mert az áldozatot oly fontosnak tartja! Ez a világ,
áhítozik az után, hogy minél több áldozatos ember legyen! Ma így mondják, hogy szolidáris
legyen! Hogyan lenne szolidáris egy pogány ember? Egy embernek lehetnek fellobbanásai,
belső szikrázásai bármilyen világnézetű, de áldozatot a másikért csak akkor hoz az ember, ha
látja, hogy vannak olyan értékek, amelyekre hivatkozva azt megtegye. Ezeket az értékeket a
másik emberben kell megtalálni!

Ma nem a bárányokról van szó, ma a jó Pásztorról van szó!
Köszönjük meg a jó Pásztor életáldozatát!

Köszönjük meg a jó Pásztor életútját!
Szegődjünk nyomába!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Jézus jó Pásztor!
Jézus az életét is odaadta értünk!

Ez már önmagában mindent felülmúl!
Mintha nem értékelnénk!

 
Kedves Testvérek!
Tegnap három eseményen is voltam. Két olyan esemény volt, ahol úgymond a keresztény
világ képviselői jöttek össze. Lehangoló volt! Még a lelkemet is megterhelte! A harmadik
esemény nem a keresztény világ embereiből alakult. Felemelő volt! 

Mi keresztények felelősek vagyunk azért, ami ma van, ami holnap lesz, ami öt év múlva lesz!
Hagyjuk abba a nyafogást! 

Akkor lesz valami,
ha mi keresztények áldozatkész emberek leszünk!

Különben megérdemeljük mindazt, ami esetleg ránk következik!

Imádkozzunk azért a kegyelemért,
hogy engedjük érvényre jutni a jó Pásztor a megmentő szeretetét!

Mi Atyánk…
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